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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Komise Rady hl.  m. Prahy pro cyklodopravu  

Zápis z 26. jednání 

 

Pro Komise Rady hl. m. Prahy pro cyklodopravu (KCD) 

Přítomni 

Ing. Pavel Polák – předseda 
Tomáš Prousek, Ing. Vratislav Filler, Ing. Vojtěch Benedikt, Ing. Květoslav Syrový,  
Ing. arch. Tomáš Cach, David Horatius, Ing. Michal Švadlenka 
Bc. Dominika Marešová – tajemnice 

Hosté          Ing. Jakub Kutílek, Mgr. Radek Čermák 

Omluveni 
Ing. Daniel Mourek, Mgr. Jaroslav Mach, Václav Vorlíček, Ing. Jitka Vrtalová, Stanislav Pfeifer,  
Bc. Marek Bělor 

Zpracovala Dominika Marešová  Počet stran 3  Datum 
5. 10. 2021  
16:00 – 18:00 

 

      

1. KONTROLA ÚKOLŮ 

Úkol č. 25.1: Předseda Komise zorganizuje schůzku s řešitelem ul. Na Pankráci v úseku Hvězdova – Na 
Veselí, Děkanská Vinice – Na Veselí a ul. Táborská v úseku Lounských – 5. května. Důvodem jsou nejasná 
nebo nebezpečná dopravní řešení, zjištěná ze sledování reálného provozu. S výsledkem bude Komise 
seznámena na následujícím jednání. 
- Zatím nerealizováno 
 
Úkol č. 25.2: Předseda Komise se seznámí s Manuálem užívání pražských náplavek a následně vyvolá 
jednání s TCP o možné nápravě dnešního neuspokojivého stavu při pořádání společenských kulturních akcí. 
- Manuál v původním zadání a rozsahu nemá pro dnešní funkčnost Náplavek ve vztahu k cyklistické 

dopravě na trase A2 prakticky žádný význam, s výjimkou doporučeného užívání značky C 14 v případě 
některých společenských akcí. O vyloučení cyklistické dopravy v průběhu akcí manuál nehovoří a 
podle mínění předsedy Komise nebyl od roku 2013 aktivně používán. 

 
Úkol č. 25.3: Předseda Komise zjistí majetkoprávní vztahy a správcovství úseku CT A2 Negrelliho viadukt – 
U Mlýnského kanálu. 
- Revitalizace zbylého úseku cyklostezky v trase A2 od Negrelliho viaduktu k již hotovému úseku řeší 

MČ Praha 8 s radním pro oblast správy majetku a majetkových podílů Mgr. Janem Chabrem a 
vlastníky pozemků, očekávaná realizace v roce 2022. Cyklostezka tak bude legalizována v režimu C 9 
a ve správě MČ.  

 
2. PRAVIDELNÝ REPORT TSK 

Kunratice prodloužení – začíná realizace 

Průmyslová – Jahodnice – chystají se podklady k vypsání veřejné zakázky na realizaci  

Staroklánovická – chystají se podklady k vypsání veřejné zakázky na realizaci 

Podjezd Mánesova mostu – probíhá jednání s památkáři 

Krejcárek – Balabenka – bude vypsána soutěž na projektovou přípravu 

 
3. INFORMAČNÍ ZNAČENÍ PRAHA (JIS) 

Úkol č. 26.1: Předseda Komise se na toto téma sejde s Karolínou Klímovou (ODO MHMP). 
Bod bude na programu na příštím jednání Komise. 
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4. MEMORANDUM BIKESHARING 
Dokument zatím není v konečném znění, bod je proto přesunut na následující jednání Komise. 
 
 

5. ŽÁDOSTI O DOTACE MČ NA CYKLOPROJEKTY 
Usnesení č. 26.1: Komise podporuje udělení účelové dotace k akci MČ Praha 16 Lávka Radotín v případě, 
že bude lávka legálně průjezdná pro cyklisty. (8-0-0) 
Ostatní žádosti budou projednány na následujícím jednání Komise po doplnění relevantních podkladů. 
 

6. FOTOLUMINISCENČNÍ POVRCHY BEZMOTOROVÝCH KOMUNIKACÍ 
V rámci pilotního projektu byly umístěny vodorovné a svislé odrazky a vodorovné dopravní značení 
formou fotoluminiscenčního nátěru v úseku od parkoviště Zoologické zahrady k P1 (Zámky). Pilotní 
projekt bude po šesti měsících vyhodnocen. Komise zároveň podporuje vyzkoušení jiných forem 
fotoluminiscenčního značení (např. na bázi skla) za srovnatelných podmínek. 
 
Usnesení č. 26.2: KCD doporučuje ODO MHMP objednat malý pilotní projekt s fotoluminiscenčním 
značením na bázi skla. (8-0-0) 
 

7. 1,5 METRU + LEGISLATIVA 
Komise bere na vědomí novelu zákona o provozu na pozemních komunikacích 361/2000 Sb. (sněmovní 

tisk č. 374), platnou od 1. 1. 2022. 

 

Usnesení č. 26.3: Komise doporučuje náměstkovi primátora a radnímu pro dopravu Ing. Adamu 

Scheinherrovi, MSc., Ph.D. zahájit přípravu osvěty směrem k bezpečné koexistenci cyklistů a motoristů v 

podmínkách platnosti minimálního bočního odstupu a úpravy povinnosti užívání cyklistické infrastruktury, 

a to jak u veřejnosti, tak u profesionálních řidičů. (8-0-0) 

 

Usnesení č. 26.4: Komise doporučuje ODO MHMP vytipovat lokality, kde nově formulovaný boční odstup 

vyžaduje úpravu dopravního značení s ohledem na bezpečnost a plynulost cyklistické, veřejné a 

automobilové dopravy, a zadat tyto úpravy k realizaci co nejdříve, pokud možno souběžně se zahájením 

platnosti nové legislativy. (8-0-0) 

 

Usnesení č. 26.5: Komise doporučuje náměstkovi primátora a radnímu pro dopravu Ing. Adamu 

Scheinherrovi, MSc., Ph.D. zrekapitulovat doposud nepřijaté městské návrhy na legislativní změny 

potřebné pro bezpečnost cyklistů a chodců a snadnější zřizování bezpečné a komfortní pěší a cyklistické 

infrastruktury a pokračovat v projednávání těchto návrhů na půdě Ministerstva dopravy a Poslanecké 

sněmovny. (8-0-0) 

 
8. ZÁVAZNOST ČSN vs. TP 

Usnesení č. 26.6: Komise doporučuje, aby náměstek primátora a radní pro dopravu Ing. Adam Scheinherr, 

MSc., Ph.D. projednal s ředitelem PKD MHMP vydání metodického pokynu pro správní orgány ÚMČ o 

uplatnění TP 179 při schvalování dopravních opatření. Cílem je, aby ÚMČ byly upozorněny na skutečnost, 

že ČSN 73 6110 Z1 ukládá řídit se u řešení cyklistické infrastruktury TP 179.  

(8-0-0) 

 
9. CYKLISTÉ V METRU (SČÍTÁNÍ ZE SRPNA 2021) 

Komise bere na vědomí informaci o přepravě kol v metru a četnosti obsazování plošin podle průzkumu 
ROPID ze srpna 2021. 
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10. RŮZNÉ 
- 

 
 
V zápisech běžně využívané zkratky: 
CD  cyklistická doprava 
CT, CS  cyklistická trasa, cyklostezka 
ČSP  kampaň Čistou stopou Prahou 
DÚR  dokumentace k územnímu rozhodnutí 
DZ  dopravní značení 
IPR  Institut plánování a rozvoje hl. m. Prahy 
KCD    Komise Rady hlavního města Prahy pro cyklistickou dopravu 
MČ  městská část 
MHMP   Magistrát hlavního města Prahy 
ODO    Odbor dopravy (bývalý odbor RFD)  
PSP  Pražské stavební předpisy 
RHMP  Rada hlavního města Prahy 
TSK    Technická správa komunikací hlavního města Prahy 
TP  Technické podmínky 
ZK  zadávací karta 

   

Příští jednání KCD se uskuteční 2. 11. 2021  

 
Zapsala: Dominika Marešová Ověřil: Pavel Polák  


